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Referat af skolebestyrelsesmøde tirsdag d. 26. februar kl. 17-19  
 

Til stede: Jesper Kongsted, Dorte Bøgelund Petersen, Mette Westergaard, Torben Heien 

Nielsen, Mette Westergaard, Tore Dyrberg–Jessen, Michael Vork, Annemette Steffensen, 

Mette Bache, Nina Schøller Larsen, Mads Guldborg Knudsen 9.C., Anja Johansen og Helle 

Spanggaard. 

 

Fraværende: Tilde Rønne-Christensen, Theodor Axel Libralesso 8.V., Anja Camilla Jensen. 

 

Sekretær: Helle Spanggaard  

 
Punkt 
EmneeEmEE 

 
Hvem/ 
Hvornår 
 

 
Overvejelser og/eller forberedelse 
inden SBM 
 

 
Formål & mål 

  
 1. Godkendelse af  
     referat af januar 
     mødet 
 
 
 

 
Alle,  
Hvert SBM 
 
 

 
 
Referatet er udsendt på forhånd 
 

 
Beslutning 
Protokol skrives under 

 
 Noter/referat.  Referatet blev taget til efterretning.  
 
 

 
 2. Godkendelse af   
     dagsorden 
 
 

 
Alle, 
Hvert SBM 
 
 

 
Udarbejdes på formøde af ledelsen og 
formand 

 
 

 
Beslutning 

 
Noter/referat: Dagsordenen blev godkendt. 
 
 

 
3. Regnskab 2018 og 
    budget 2019 
 

   
Godkendelse 

 
Flemming Hansen er med 
under dette punkt 
 
 

   

 
Noter/referat: 
Flemming Hansen gennemgik regnskab for 2018. Skolen har haft et overskud på kr. 10.000 (den samlede 
skolevirksomhed).  
Rammebudget for 2019 reguleres henover året. Gennemgang af skole, klub og SFO og børnerelaterede udgifter. 
Skole: Budgetramme som tidligere år. Der håbes dog på ekstra bevilling til praktisk/musiske fag i udskolingen, som er 
et nyt tiltag, der ikke endnu har fået allokeret flere midler eller personaleressourcer. 
SFO: de fleste poster er de samme som tidligere, dog færre nyanskaffelser grundet afsætning af lønmidler til 1. maj 
perioden.  
Klub: midler afsat til renovering af det nye rum/køkken i kælderen. Antallet af klubmedlemmer har stor betydning for 
klubbens økonomi. 
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Klub og SFO er blevet beskåret på de midler, der var afsat til fritidstilbud for modtagebørn. For klubbens vedkommende 
er dette kr. 94.000. Dette gælder alle skoler, der har modtageklasser. Dette undrede skolebestyrelsen, og der blev 
opfordret til kommunal opfølgning herpå.   
 
Skolebestyrelsen spurgte ind til kommunens planer for madordning. Der er pt. ikke noget nyt. 
 
Skolebestyrelsen roste skolens ledelse for at styre økonomien godt og ansvarligt. 
 
 

 
4. Retningslinjer for  
    anvendelse af AULA 
 

   
Høring – frist 1.marts 

 
Bilag 

  
Vi skal forholde os til flg.: 
 
Hvordan forholder I jer til de 
foreslåede ændringer i 
styrelsesvedtægten for skolevæsenet 
på Frederiksberg? 
 
Hvordan forholder I jer til de 
foreslåede generelle retningslinjer for 
anvendelsen af AULA? 
 
Er der i øvrigt forhold vedr. 
rammesætningen af anvendelsen af 
AULA, som I mener bør adresseres? 
 

 

 
Noter/referat: 
Næstformanden har været til formandsmøde herom. Der var stor enighed mellem skolebestyrelserne i kommunen 
omkring formålet med kommunikationssystemet: det skal være kortfattet og præcist og ikke omfattende og 
debatterende. 
 
Skolebestyrelsen drøftede høringsoplægget. Der er stor opbakning til de ændringer, der er foreslået ift.  
styrelsesvedtægter samt de generelle retningslinjer. Godt at digitale samarbejdsplatform ligestilles med møder og 
andet. 
Vigtigt med nedstemning af forventninger – skolen skal være mindre rapporterende. 
I høringssvaret indgår en forespørgsel til kommunen om hvordan de vil kommunikere portalen ud til forældrene.  
 
Stor tilfredshed med, at skoleledelser og skolebestyrelser er blevet hørt i forvaltningen – det er dejligt, at der er blevet 
lyttet.  
 
Det arbejde, der skal lægges på lokalt niveau passer fint med det arbejde den nuværende projektgruppe arbejder med.  
 
I høringssvaret indgår en forespørgsel til kommunen om hvordan de vil kommunikere portalen ud til forældrene.  
 

 
5. Status på 
    byggesagen og  
    orientering om  
    midlertidige retnings- 
    linjer for forældres 
    adgang til skolen  
 

   
 
 

 
Noter / referat 
Skolen afventer spændt udbudssag og håber på, at igangsætning af byggeri kan påbegyndes som planlagt. 
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Mht. udskudt skolestart kommer der brev ud i morgen. 
Der inviteres til et forældremøde fredag den 8. marts i aulaen – alle opfordres stærkt til at komme. Voksnes adgang til 
skolen ved aflevering om morgenen skal reguleres grundet forringede adgangsforhold. Børnehaveklasseforældre dog 
undtaget. 
Mange forældre har tilbudt sig som hjælpere om morgenen. På forældremødet etableres et sted, man kan skrive sig op 
til at hjælpe med gule veste om morgenen. 
 
Lærerne og pædagogerne har været i gang med at planlægge ture ud af huset. 10 – 11 ture pr. klasse.  
Danmarksgården har givet lov til at skolen må bruge fodboldbanen foreløbig i en prøveperiode under ombygning. 
 
Der tages kontakt til de ældste elever fra Filippavej, da nogle af disse har tilbudt at indgå i en buddyordning hver dag 
og hjælpe med transport af eleverne. 
 
Nye 1. maj-børn, som nu bliver til 1. august børn,  kommer på besøg fire gange i løbet af foråret.  
 

 
6. Reviderede retnings- 
    linjer for anvendel- 
    sen af MinUddannel- 
    se 

   
Høring – frist 4. marts 2019 

 
Bilag 
 

  
Vi skal forholde os til flg.: 

• Hvordan forholder I jer til 
forslaget til rev. retningslinjer 
for MU? 

• Har I forslag til andre 
justeringer end de foreslåede. 
Og I givet fald hvorfor? 

 

 
Noter/referat: 
Indgår høringssvaret:  
Meget positivt, at der i højere grad satses på kompetencemål og ikke læringsmål. 
I høringssvar tilføjes, at skolebestyrelsen ikke ser behov for at tage stilling til kadencer omkring forløbsplaner. 
Ligeledes frarådes det at lave en ny kommunal elevplansskabelon, før Min Uddannelse har gjort klart om der kommer 
en fra dem eller ej. Sidste år blev der udsendt en ramme for elevplan, og skolerne gør noget forskelligt nu. Såfremt der 
skal være en fælles kommunal elevplan, bør dette være en, der er integreret i MU. Lige nu har skolerne mere brug for 
ro til at koncentrere sig om overgang til Aula. En stærk opfordring om at give skolerne ro til at arbejde videre i MU som 
hidtil. På Skolen ved Søerne har personalet været involveret i implementeringsprocessen, og det har været 
værdiskabende.  
 
 

 
7. Projektgruppestatus   
     
 
     
 
 
 

 
 

  
 

 
Faglig kodning FI 

 
Kommunikation skole/ 
forældre  
 
Fysiske rammer NE 
(Status kommer under 
næste punkt) 
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Noter/referat: 
 
Faglig kodning: Forhåndsansøgning til A. P. Møller er kommet retur med besked om at sende endelig ansøgning. Der 
arbejdes nu på højtryk med dette i samarbejde med fundraiser. 
 
Kommunikation: Morten Frouvne fra forvaltningen inviteres til et kommende møde i kommunikationsgruppen. Tore 
indtræder i projektgruppen ift. at få enderne til at hænge sammen ift. implementering af aula.  
 
Fysiske rammer NE: i.a.b – se skolegårdsprojektet 
 
 

 
8. Status på nyt 
    AKT-tilbud på skolen 

    

 
Noter /referat: 
Skolen starter i marts måned et forsøg omkring familieklasse a la det tilbud skolen på Duevej har. Det bliver et tilbud 
på ca. 6 elever, der i to morgenmoduler skal mødes med deres forældre og indgå i tilbuddet. Kursusforløbet varer 12 
uger. Stor opbakning fra skolebestyrelsen her.  
 
 

 

 
9. Kort orientering 

    fra drøftelser af  
    ’Røgfri skole’ 
    i hhv. elevråd og 
    MED-udvalget 
 

    

 
Noter/referat: 
 
Elevråd:  
Elevrådet har behandlet punktet. Der er færre på 9. årgang der ryger end tidligere, mener de. I nogle klasser er der 
lavet rygeaftaler. Det er en god ide med røgfri skole, men for lærerne bør det måske være en individuel sag. Der er 
store problemer med snus. Man kunne få inddraget sin udetilladelse, hvis man blev opdaget i rygning – det ville være 
en god ide. Det vil også være godt at kunne tilbyde rygestop kurser. 
 

Faglig klub:  

God i de med røgfri skoledag for eleverne, men ift. de ansatte en bekymring for begrænsning af individuel frihed.  

MED – udvalget: 

MED-udvalget er helt enig i at rygning i løbet af skoledagen er uhensigtsmæssig pga. lugtgener og manglende 
rollemodel for elever, men der er forskellige opfattelser af om et forbud i arbejdstiden for personalet er for stort et 
indgreb ift. den enkelte. 

 

 

 

 
10.  Status fra: 
 

• Ledelsen 
• Formandskabet 
• Elevrådet 

       

 
 

  
 
Orientering 
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Noter/referat:      
 
Elevrådet er i gang med at planlægge events/konkurrencer i foråret: høvdingeboldturnering 
  

 

 
11. Eventuelt  
 
 

 
 

  
 

 
Noter/referat: 
 
 

 

 

 
Punkter til kommende møder: 
 

 
 

 


